

Franckesche Stiftungen zu Halle

Caii Crispi Sallvstii Opera Omnia

Sallustius Crispus, Gaius

Lipsiae, Anno MDCCXXIX.

VD18 13486500

Caput LVI.

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

CAPVT LVI.

DVm ea Romae geruntur, Catilina ex omni ¹ copia ², quam ipse adduxerat, & Mallius ha-
buerat, duas legiones instituit; cohortes pro ² numero militum complet. Dein, vti quisque ² voluntarius ³, aut ex sociis in castra venerat, æqua-
liter distribuerat ⁴; ac breui spatio ⁵ legiones nu-
mero hominum compleuerat: cum initio non am-
plius duobus millibus habuisset. Sed ex omni ³ copia circiter pars quarta erat militaribus armis
instructa: caeteri, vti quemque casus ⁶ armae-
rat, sparos ⁷, aut lanceas, alii praeacutas ⁸ sudes ⁹
portabant. Sed postquam Antonius cum exer- ⁴
citu aduentabat, Catilina per montes iter facere
¹⁰, modo ad vrbum ¹¹, modo in Galliam versus ca-
stra mouere, hostibus ¹² occasionem pugnandi
non dare. Sperabat propediem magnas copias ⁵
se habiturum, si Romae socii incepta ¹³ patrauis-
sent. Interea seruitia repudiabat ¹⁴, cuius ¹⁵ ini-
tio ad eum magnae copiae concurrebant, opibus
coniurationis fretus ¹⁶; simul alienum suis ratio-
nibus videri ¹⁷, causam ciuium cum seruis fugi-
tivis communicasse ¹⁸.

D 4

CA-

¹ Ex omnibus copiis, militibus. ² quod numerum
militum attinet. ³ milites. ⁴ in cohortes. ⁵ tem-
poris. ⁶ fortulus. ⁷ iaculi genus, *Vvurffspieß*. ⁸
vorn zugespitzt. ⁹ Pfale. ¹⁰ coepit. ¹¹ Romam.
¹² Antonio. ¹³ consilia potuissent perficere. ¹⁴ no-
lebat recipere seruos in suum exercitum. ¹⁵ legendum
potius est: *quorum*. ¹⁶ dum Catilina omnem suam fidu-
clam ponebat in potentiam coniurationis. ¹⁷ simul pu-
tabat, non conuenire cum statu rerum suarum. ¹⁸ com-
munem habuisse.